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ZÁPIS Z 2. SETKÁNÍ ŘÍDÍCÍ SKUPINY  

KE KOMUNITNÍMU PLÁNOVÁNÍ SOCIÁLNÍCH SLUŽEB NA KRALOVICKU 

 
Datum:  29. 6. 2021 

Místo setkání:  MÚ Kralovice, Manětínská 493, 331 41 Kralovice 

Přítomni:  dle prezenční listiny 

 

Program: 

1. Informace o dosavadním průběhu projektu a naplánovaných aktivitách 

2. Schválení SWOT analýz a vizí 

3. Schválení návrhů na realizaci průzkumů v rámci KPSS 

4. Různé a diskuze 

 

Ad 1. Informace o dosavadním průběhu projektu a naplánovaných aktivitách 

Úvodem setkání přivítala paní Eberlová přítomné a zrekapitulovala dosavadní průběh projektu. Analytické 

období se vlivem pandemie prodloužilo, nicméně v dubnu byly rozeslány 3 analýzy k připomínkování. Vrátily 

se zpět 4 připomínky, které byly zapracovány, a v nejbližší době bude finální podoba všech analýz vyvěšena 

na webových stránkách Kralovic, kde se tvoří a pravidelně aktualizuje sekce o KPSS a sociálních službách 

v řešeném území. Řídící skupině budou analýzy se zapracovanými připomínkami zaslány mailem 

k případnému připomínkování během prázdnin. 

Kromě úvodního mapování sociální situace se uskutečnilo také veřejné setkání a byla realizována a 

vyhodnocena anketa pro širokou veřejnost. První pracovní skupiny proběhly společně online formou 27. 4. 

2021. Zde byly představeny zpracované analýzy a prezentovány jejich výstupy. Hlavním bodem setkání bylo 

zpracování finální podoby SWOT analýzy a zpracování vizí, jak by měly sociální služby na Kralovicku během 

3- 5 let vypadat.  

Druhé setkání pracovních skupin se konalo již prezenčně 8. 6. 2021 v Lidovém domě v Kralovicích ve 

spolupráci s pracovnicí KÚ Plzeňského kraje, která seznámila přítomné se střednědobým plánem rozvoje 

sociálních služeb v Plzeňském kraji a s opatřeními akčního plánu na rok 2020, který byl vzhledem k pandemii 

prolongován a platí tedy i pro rok 2021. Přítomní byli též seznámeni s prioritami podpory sociálních služeb ze 

strany PK a se současnými pravidly vstupu do rozvojové sítě soc. služeb PK a přestupu z rozvojové sítě do 

základní. Pracovní skupiny pro děti, mládež, rodiny a osoby ohrožené sociálním vyloučením se zúčastnil také 

náměstek hejtmanky PK pro oblast sociálních věcí, pan Rudolf Špoták. Cílem setkání pracovních skupin bylo 

projednání zjištěných nedostatků a potřeb v sociální oblasti v regionu, které vzešly z úvodního mapování 

regionu. Z této diskuze vzešly také návrhy na zaměření průzkumů potřeb v sociální oblasti či potřeb občanů, 

které budou v rámci projektu realizovány. V PS pro seniory a OZP byl navržen průzkum zaměřený na potřeby 

osob se sníženou soběstačností a pečujících osob v obcích, které nejsou pokryty pečovatelskou službou. 

V PS pro děti, mládež, rodiny a ostatní osoby ohrožené sociálním vyloučením z diskuze vzešly tři návrhy na 

realizaci průzkumů. Jeden z nich byl zaměřen na rodiny či maminky s malými dětmi v regionu a zmapování 

jejich potřeb, druhý na oblast bydlení a třetí na situace v lokalitách s bydlením „na špatné adrese“ a potřeby 

občanů v těchto lokalitách.  

V nejbližší době budou kromě průzkumů potřeb realizovány následující aktivity: setkání se školami, OSPOD a 

SAS Diakonie Západ; setkání starostů a sociálních služeb k bydlení; setkání k rozvoji pečovatelské služby; 

setkání ke službám pro odlehčení pečujících rodin vč. vzdělávání neformálních pečujících; setkání 
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k průřezovým tématům jako je zdravotnictví či informovanost a další setkání, vč. setkání řídící skupiny. 

Proběhne také zpracování a tisk katalogu poskytovatelů služeb a zpracování komunitního plánu. Průběžně 

bude probíhat informační kampaň, v rámci které je možné zpracovat, vytisknout a distribuovat letáky o 

sociálních službách či problematice určené cílovým skupinám, které se hůře dostávají k potřebným 

informacím. Dále bude dotvářen webový portál o sociálních službách na webové stránce města Kralovice, 

kde bude mimo jiné uveřejněn přehled všech terénních sociálních služeb dostupných pro občany Kralovicka, 

a budou uveřejňované články o sociálních službách v místních zpravodajích. V souvislosti s informační 

kampaní zazněla potřeba více informovat o možnostech bydlení – kde získat informace o tom, jak žádat o 

městský byt, jaké jsou možnosti, podmínky a pravidla. Informace nejsou pro občany příliš dostupné. 

Ad 2. Schválení SWOT analýz a vizí 

Ve SWOT analýze za cílovou skupinu děti, mládež, rodiny a ostatní osoby ohrožené sociálním vyloučením byl 

upraven bod „Chybí terénní sociální služba pro osoby závislé na návykových látkách“ na „Chybí sociální služba 

pro osoby závislé na návykových látkách“. Další materiály byly schváleny bez připomínek.  

Ad 3. Schválení návrhů na realizaci průzkumů v rámci KPSS 

V diskuzi k návrhům na realizaci průzkumů zaznělo: 

o Paní Kučerová, OSVZ MÚ Kralovice: Jak je to s potřebou zajištění dopravy pro seniory? Pro osoby se 

sníženou soběstačností je problematické využívat autobusy. Pečovatelská služba CPOS MT 

neposkytuje dovoz, dopravu osobám, které nejsou klienty služby, a pro případné rozšiřování této 

aktivity nemá služba k dispozici dostatek vozů. Pro pečující osoby je pak zajištění dovozu pečovaného 

např. k lékaři komplikované a často si musí na to brát dovolenou. CpKP sdělilo, že z úvodního 

mapování zazněla potřeba dopravy pro seniory jen zřídka, a to zejména v okrajových lokalitách. 

V některých obcích se doprava díky novému krajskému dopravci zlepšila, jinde naopak zhoršila. 

Nicméně potřeba zajištění dopravy bude součástí průzkumu potřeb osob se sníženou soběstačností 

a pečujících osob v obcích, které nejsou pokryty pečovatelskou službou. Pro realizaci tohoto 

průzkumu bude potřeba spolupráce starostů, sociálních pracovníků a pracovníků ÚP, aby bylo možné 

lidi nakontaktovat. Ze strany sociální pracovnice MÚ Plasy proběhne v souvislosti s rozvojem 

pečovatelské služby města Kaznějov také oslovení a kontaktování osob ve věku 80+ v tomto městě. 

o V diskuzi bylo zmíněno, že aktivit pro rodiny s malými dětmi je na Kralovicku vnímáno dostatek, 

místní dětská skupina by se v Kralovicích možná ani nenaplnila, je to služba finančně náročná. 

Zároveň jsou členové řídící skupiny povětšinou v jiných životních etapách (bez malých dětí), a tak tato 

oblast aktivit pro rodiny s malými dětmi není ve středu jejich pozornosti. CpKP uvedlo, že nedostatek 

aktivit zazněl zejm. v souvislosti s dětmi do cca 3 let, než začnou docházet do mateřské školy. 

Požadavek vzešel také z okolních obcí, kde dostatek aktivit chybí a kvůli horším dopravním 

podmínkám je náročné se za nimi do větších měst dopravovat. Zaznělo také, že jde o podporu 

svépomocných aktivit v regionu, aby se měly maminky s dětmi kde scházet, a že v menších obcích by 

se k tomu daly využít prázdné prostory bývalých obchodů, hasičáren atd. – pro vznik a provozování 

komunitního klubu. 

o Pan Moravec, Ledovec: V rámci průzkumu zaměřeného na oblast bydlení by bylo dobré zaměřit se 

na to, jací lidé a v jakém počtu z bydlení vypadávají. Oblast bydlení představuje obecný problém, 

který se prolíná vším. Žádoucí by bylo mít tým, který by pomáhal lidem si bydlení udržet. Vizí Ledovce 

je rozdělit jejich službu na 2 týmy, aby lépe pokryly region své působnosti. CpKP doplnilo, že počty 

bytů v jednotlivých obcí jsou již zmapované a počty osob, které z bydlení vypadávají, je možné se 

pokusit zjistit. V souvislosti s bydlením zaznělo také, že jsou nedostatečné kapacity chráněného 

bydlení, kdy není možné do této služby umístit potřebné občany, dlouhodobě se také neuvolňují 

obecné byty (např. v Manětíně) a i s rozšiřováním obecního bytového fondu je to složité – některé 

obce mají zpracované projekty na výstavbu nových bytů, ale většinou záměr ztroskotá na financích, 

dotační tituly jsou v tomto ohledu pro obce spíše nevýhodné. 
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Po diskuzi řídící skupina schválila tyto návrhy na realizaci průzkumů potřeb: 

1. Potřeby nesoběstačných a pečujících občanů v obcích, které nejsou pokryty pečovatelskou službou 

2. Potřeby rodin, maminek s malými dětmi  

Podněty, které zazněly v rámci diskuze, budou projednány na jednotlivých setkáních k příslušným tématům.  

Ad 4. Různé a diskuze 

• Prodloužení data ukončení projektu do června 2022 s ohledem na omezení v realizaci projektu 

způsobené Covid-19 

Prodloužení projektu bylo schváleno. Na podzim letošního roku bude tedy o prodloužení požádáno, projekt 

by pak byl ukončen 30.6.2022.  

• Evaluace realizace procesu komunitního plánování sociálních služeb  

V rámci projektu je třeba provést evaluaci procesu, a to mimo jiné prostřednictvím evaluačních rozhovorů, 

které proběhnout zhruba v polovině projektu, tedy aktuálně během prázdnin, a také na konci projektu. 

Evaluačních rozhovorů se účastní zástupce zadavatele soc. služeb/partnera projektu, poskytovatele služeb a 

uživatele či veřejnosti. V průběhu letních měsíců budou vytipováni 3 účastníci, se kterými proběhnou cca 

hodinové rozhovory. Rozhovory bude provádět evaluátor. Koordinátorka projektu dojedná účast na 

rozhovorech a kontakty na příslušné osoby předá evaluátorovi. 

• Spolupráce zástupce města Kralovice při realizaci setkání se školami 

Ze setkání pracovních skupin vzešla potřeba zrealizovat v září setkání škol, OSPOD a sociálně aktivizační služby 

pro rodiny s dětmi Diakonie Západ. CpKP požádalo o spolupráci při oslovení škol místostarostu města, 

spolupráce byla přislíbena. 

• Informace o kpss (průběžné výstupy) do rady/zastupitelstva města 

V souvislosti s ukončením první fáze kpss (mapování sociální situace) a se zpracováním SWOT analýz a vizí je 

žádoucí informovat radu či zastupitelstvo města o průběhu kpss a dosavadních výstupech. Informace budou 

zpracovány pro zářijové setkání rady města, CpKP nabídlo spolupráci při zpracování potřebných podkladů. 

• Webová stránka města Kralovice 

Město Kralovice připravuje nové webové stránky, které by měly být spuštěny přibližně na podzim letošního 

roku.  

 

 

 

 

Zpracovala: Tereza Kavalírová, CpKP ZČ 
Ověřila: Tereza Eberlová, CpKP ZČ 
Dne: 13. 7. 2021 
 


